臺北醫學大學 提升課程品質發展獎勵申請表
	基本資料欄

	申請人姓名
	
	收件編號
	
	本欄位由
教學資源中心
填寫

	
	
	收件日期
	   年   月   日
	

	單位
	 北醫                                       學院
                                              系 / 所 / 學位學程
 附醫    萬芳    雙和，                           科 / 中心

	電話
	校內分機：
行動電話：
	E - mail
	

	課程名稱
	
	課程類別
	 專業   基礎  □ 通識

	開課期間
	自     年     月至     年     月

	序
	申請獎勵項目(請勾選)
	檢附資料

	1
	醫學模擬教育課程
	(1) 申請表  (2)教學綱要  (3)案例及教學指引
(4) 教案申請內容(附一)

	2
	導向學習課程(PsBL)
	(1)申請表
(2)導向學習課程:授課進度表、課程規劃表、學生完
  成之作業任乙份  
(3)新開發問題導向學習教案:教案申請內容(附一)、教學綱要、案例及教學指引
(4)課程執行成果
(5)新開發教學教材:教材申請表(附二)及相關成果佐
證資料
(6)新開發評量工具:檢附評量表單及相關證明

	3
	總整課程 Capstone Course
	(1)申請表  (2)授課進度表  (3)課程規劃書  
(4)課程檢核表

	4
	磨課師課程 MOOCs
	(1)申請表

	5
	採本校磨課師課程推動翻轉教室達6週或開設為遠距課程
	(1)申請表  (2)採用磨課師課程名稱  
(3)翻轉教學作業指引或遠距課程授課進度表
(4)導入課程單元之學生滿意度資料

	6
	採他校磨課師課程推動翻轉教室 達3週
	(1)申請表  (2)採用磨課師課程名稱  
(3)翻轉教學作業指引或遠距課程授課進度表
(4)導入課程單元之學生滿意度資料

	7
	產業鏈結課程，請勾選申請類別：
產業見實習
產業共授課程
	(1)申請表  (2)見/實習綱要(含學生實習時數規劃)
(3)產業共授課程:授課進度表、課程規劃書、學生完成之產業問題或專案一份

	8
	自主學習方案
	(1)申請表
(2)學生自主學習方案之申請書等佐證資料

	9
	永續發展類課程，請勾選申請類別：環境永續課程(113學年起實施獎勵)
大學社會責任實踐課程
	(1)申請表  (2)授課進度表 
(3)新開發教學教材:檢附教材申請表(附二)及相關成果佐證資料
(4)新開發評量工具:檢附評量表單及相關證明
(5)如申請第一類課程獎勵，請檢附永續環境教育、災害防救教案(教案內容需完整包括:對象、教學目標、學習活動內容、學習單、教師教學PPT等教材)

	10
	跨領域教師共時共授課程
	(1)申請表  (2)教務處核定申請之共授課程申請表

	11
	VR/AR模擬教學課程
	(1)申請表
(2)新開發教案：教案申請內容(附一)、教學綱要、案例及教學指引
(3)導入課程：授課進度表、課程導入VA/AR教材/教案之證明
(4)新開發教學教材:檢附教材申請表(附二)及相關成果佐證資料
(5)新開發評量工具:檢附評量表單及相關證明

	12
	與國外大學合授全英語遠距課程
	(1)申請表  (2)授課進度表  
(3)(非)同步課程、線上討論交流、線上作業等雙邊
學生教師共同參與之證明

	13
	通過「教育部數位學習課程認證」
課程
	(1)申請表
(2)透過「教育部數位學習課課程認證」相關資料

	14
	校級社群召集人
	(1)申請表  (2)社群申請、成果報告書  
(3)社群年度活動明細

	15
	優質EMI課程(每學期申請獎勵)
	(1)臺北醫學大學提升課程品質發展獎勵申請表-優質EMI課程
(2)授課進度表  (3)修課學生名冊  (4)EMI教師教
學自我檢核表 

	16
	大學部首次開設EMI課程
	(1)臺北醫學大學提升課程品質發展獎勵申請表
(2)授課進度表  (3)修課學生名冊  (4)EMI教師教
學自我檢核表

	17
	以EMI模式授課達6週以上之課程
	(1)申請表  
(2)授課進度表(請在備註欄載明英文授課週次)    
(3)以EMI模式授課週次之課程相關資料

	18
	優質遠距教學課程
(113學年起實施獎勵)
	(1)申請表

	申請教師(簽章)
	申請單位主管(簽章)

	
	




	教  案  申  請  內  容(申請教材者免填)

	教案名稱
	
	導入課程名稱
	

	導入課程時數
(分鐘)
	

	導入課程週數
(如第幾週)
	

	內
容
說
明
(必填)
	設計理念與目的
	(請具體說明本教案整體設計概念、教學方式等；若為申請「新發VR/AR虛擬實境之教學教案」項目，且尚未導入課程，請


敘述未來規劃導入之學系及課程名稱)

	
	重要教學事實摘要
	(請具體說明教學重點或難點、案例等)

	
	與學生互動方式
	(請具體說明與學生互動的方式，或使用其它輔助教材或教具等)

	
	教案創新之處
	(請具體說明)

	
	教學資源暨
參考資料
	

	
	成效評量
(效益評量)
	(請具體說明使用成效)


附一



	
教  材  申  請  內  容(申請教案者免填)

	教材/教具名稱
	
	導入課程名稱
	

	每週導入教材/教具時數(分鐘)
	

	導入教材/教具週數(如第幾週)
	

	教
材
	設計理念說明
	(請說明教材所設計的概念理論等內容，如適用對象、課題、課時、教學目標等)

	
	具體教學目標
	

	
	運用方式說明暨規則說明
	(若有搭配教案/請說明運用於教學中，使用圖文並列描述佳)


附二




個資蒐集同意聲明
臺北醫學大學(下簡稱本校)依照個人資料保護法第8條規定進行蒐集前之告知，將對您個人資料進行蒐集、處理或利用，依法告知您以下事項，當您簽署本同意書時，表示您已閱讀、瞭解並同意接受本同意書之所有內容及其後修改變更規定。

1、 個人資料蒐集之目的及用途：
本校為進行蒐集、處理或利用您個人資料之機構。本校蒐集您個人資料的目的在於進行活動辦理之相關行政作業、各項統計調查與分析、資(通)訊與資料庫管理，主辦單位並將利用您所提供之Email及聯絡電話通知您活動及行政作業之相關訊息。

2、 蒐集之個人資料類別：
含：中英文姓名、性別、聯絡電話號碼、電子郵件信箱、任職單位

3、 個人資料利用之期間、地區、對象：
1. 期間：您同意參加活動或接受業務行政服務之日起，至活動或業務完成結束後一年為止。
.
2. 地區：您的個人資料將用於活動主辦單位提供服務之地區。

3. 利用您的個人資料於本校內部各項管理所需之登記及聯繫方式登載，包括各項資訊服務所需進行之個人聯繫資料登記，因活動或行政業務所必需之通訊及緊急聯絡名單之建立。

4. 利用您的個人資料於依法令或遵照教育部及主管機關、司法機關依法所為之要求，依其法定職掌調閱與利用時。




□ 我同意上述內容 
簽    章：                        




TMU Application Form for the Reward on the Enhancement of Course Quality
	Basic information

	Applicant
	
	Serial number
	
	For Teaching Resource Center Use Only

	
	
	Date of submission
	   /    /    /             
(Year/ month/ date)
	

	Course offered by 
	□ TMU                                       College
                                   department/program/ degree program
□ TMU Hospital   □ Wanfang Hospital   □ Shuang Ho Hospital， 
                               Division/ Center

	Phone
	Ext.:
Mobile:
	E - mail
	

	Course title
	
	Course type
	□ Professional 
□Basic 
□ General education

	Course duration
	From         (mm/yy) to          (mm/yy)

	No.
	Please choose the category of application
	Documents required 

	1
	□ Simulation Course for Medical Training
	(1) Application form (2) Teaching materials  
(3) Example of case and teaching instructions
(4) Basic Information(Appendix 1)

	2
	□ PsBL Course
Basic Information
	(1) Application form
(2) PsBL Course: syllabus , course plan, and a copy of 
an assignment completed by a student 
(3) Lesson plan for newly developed PsBL course: Basic Information(Appendix 1), teaching materials, example of case and teaching instructions
(4) Report on the execution of the course
(5) Newly developed teaching materials: Please provide Basic Information(Appendix 2) and supporting evidence.
(6) Newly developed assessment tools: Please provide assessment form and supporting evidence

	3
	□ Capstone Course
	(1) Application form (2) Syllabus  (3) Course plan
(4) Course check list

	4
	□ MOOCs
	(1) Application form

	5
	□ TMU course that has implemented a MOOC-based flipped classroom model for more that 6 weeks or is taught remotely
	(1) Application form (2) Title of the MOOC 
(3) Assignment specifications for the flipped classroom or syllabus  for remote learning 
(4) Results of a satisfaction survey of the students about the newly introduced course

	6
	□ Course that has implemented the MOOC-based flipped classroom model of any other school for 3 weeks
	(1) Application form (2) Title of the MOOCs 
(3) Assignment specifications for the flipped classroom or syllabus  for remote learning 
(4) Results of a satisfaction survey of the students about the newly introduced course

	7
	Industry-oriented course .Please choose one of the following types:
□ Clerkship/Internship 
□ Co-teaching by universities and industries)
	(1) Application form 
(2) Plans for clerkship/internship (including the number of hours planned for internship)
(3) Syllabus , course plan, and a copy of a student report on industrial research or project

	8
	□ Self-Directed Learning Plan 
	(1) Application form
(2) Supporting documents for students’ Self-Directed Learning Plan

	9
	Sustainable development courses. Please select one of the following types:
□Environmental Sustainability Course
(Applications will open in June 2025. Please refer to the announcement for details.)

□Course related to the practice of University Social Responsibility (USR)
	(1) Application form (2) Syllabus 
(3) Newly developed teaching materials: Please provide application form and supporting evidence.
(4) Newly developed assessment tools: Please provide assessment form and supporting evidence.
(5) If you are applying for the first category of course award, please submit the lesson plan of sustainable environmental education or disaster prevention & rescue (the lesson plan must completely include: objects, teaching objectives, learning content, lesson sheets, teacher’s teaching PPT and other teaching materials)

	10
	□ Course co-taught across disciplines
	(1) Application form 
(2) Course co-taught application form approved by the Office of Academic Affairs.

	11
	□ VR/AR Simulation Course
	(1) Application form
(2) Newly developed lesson plan: Basic Information(Appendix 1),Teaching materials , example of case and teaching instructions
(3) Course that introduces AR/VR: syllabus , proof of an introduction of VR/AR teaching materials
(4) Newly developed teaching materials: Please provide Basic Information(Appendix 2) and supporting evidence.
(5) Newly developed assessment tools: Please provide assessment form and supporting evidence.

	12
	□ Remote co-teaching EMI course with oversea universities 
	(1) Application form (2) Syllabus  
(3) Proofs of bilateral interactions between teachers and students, including asynchronous/synchronous courses, online discussions, and online assignments.

	13
	□ Course certified by the MOE as a digital learning course
	(1) Application form
(2) Documents that prove the course achieving the MOE Digital Learning Course Certification

	14
	□ Convener of a school community
	(1) Application form 
(2) Application form and final report for the community 
(3) Statements of annual events

	15
	□ Outstanding EMI course (Applied for in every semester)
	(1) TMU Application Form for the Reward on the Enhancement of Course Quality-EMI course
(2) Syllabus   (3) List of enrollee names
(4) Self-assessment List for EMI Instructors

	16
	□ First-time EMI course at the undergraduate level
	(1) Application form 
[bookmark: _GoBack](2) Syllabus   (3) List of enrollee names
(4) Self-assessment List for EMI Instructors

	17
	□ Courses taught through EMI for 6 weeks or longer
	(1) Application form 
(2) Syllabus (Please specify the weeks the course has been taught in English)
(3) Information about the weekly lessons taught through EMI

	18
	□ High-quality distance learning courses
(Applications will open in June 2025. Please refer to the announcement for details.)
	(1) Application form 

	Applicant Signature
	Director of the applying unit Signature

	
	




	Basic Information (Not required for application of teaching materials)

	Name of 
Lesson Plan
	
	Course Involved
	

	Duration for the Lesson Plan (Mins)
	

	Weeks Involved
	

	Content
(Required)
	Ideas & Objectives
	(Please illustrate the ideas for course design, and teaching methods; If you’re applying for “Newly developed lesson plan for VR/AR Virtual Reality, and the lesson plan is not used in class, please specify the course title and department that will be involved.)

	
	Main Teaching Content
	(Please illustrate the key points for the teaching or difficulties encountered with examples.)

	
	Ways of Interaction with Students
	(Please illustrate ways of interaction with students, or auxiliary teaching tools used in class.)

	
	Content Designed Creatively
	(Please illustrate in detail)

	
	Teaching Resources and Reference
	

	
	Assessment of Teaching Effectiveness
	(Please illustrate in detail)



Appendix 1



	
Basic Information (Not required for application of lesson plan)

	Name of Teaching Materials / Tools
	
	Course Involved
	

	Time taken for the Teaching Materials / Tools (Mins)
	

	Weeks Involved
	

	Teaching Materials
	Ideas
	(Please illustrate the ideas or theory for designing the teaching materials, including target audience, theme, time, and teaching objectives.)








	
	Objectives
	










	
	Instruction and Rules
	(Please illustrate ways these materials used in class, with pictures or photos if possible.)














Appendix 2





Personal Data Consent Form
  In accordance with Article 8 of the Personal Data Protection Act, Taipei Medical University (hereinafter referred to as “TMU”) would like to inform you and solicit your consent to the collection, processing or use of your personal data by TMU. By signing this Consent Form, you acknowledge that you have read, understood and agreed to accept the terms and conditions and any subsequent change thereof.

1、 Purpose of the collection of the personal data and its usage
The collection, processing, and use of your personal information is performed by TMU. The purpose is to perform necessary services for the reward application, including administrative work for the activity, statistical research and analysis, information (communications) and database management. The organizer may use the email and phone number you have provided to contact you, in order to inform you of the information about the activity or administrative process.

2、 Classification of personal data collected:
The personal data collected include: Chinese/English name, sex, phone/mobile number, email, and the organization you are working for.

3、 Processing and use of personal data: 
1. Duration: From the moment you agree to participate in the activity or accept the service provided by the administrative staff. The consent form will expire one year after the service or the activity has been completed.
2. Geographical locations: Your personal data will be used within the geographical locations where the organizer of the activity provides its service. 
3. Your personal data will be recorded for various administrative uses in TMU, including the registration of personal contact information for information services regarding communication and emergency contact, which are necessary for the execution of the activity or administrative operations.
4. The use of your personal data, including the right to access them, is in compliance with relevant laws or any request from the Ministry of Education, competent authorities, or judicial agencies. 




· I hereby acknowledge and agree to accept the terms and conditions mentioned above.
Signature:                         


1130509修訂
